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Interviu acordat de George Cristian Maior, directorul Serviciului Român de Informaţii 
cotidianului: "Evenimentul zilei" 
 
Titlul: "INTERVIURILE 2+1. Directorul SRI, George Maior: 'Politicienii să nu încerce 
să intre în contact cu ofiţerii SRI'" 
Semnează: Dan Andronic si Silviu Sergiu 
 
 "Directorul SRI, George Maior, îi avertizează pe politicieni, într-un interviu 
exclusiv pentru 'Evenimentului zilei', să nu îi atragă pe ofiţerii Serviciului în 
bătălia politică din acest an. El spune că instituţia sa are sistemul imunitar pus 
la punct pentru a rezista oricăror tentative de acest gen. 
 Evenimentul zilei: La ultimul Bilanţ al SRI, cel de acum câteva zile, prilejuit de 
împlinirea a 22 de ani de la înfiinţarea Serviciului, aţi ales să daţi un semnal 
important. Aţi avertizat ofiţerii SRI că urmează un an important în care trebuie să fie 
neutri şi independenţi. E o măsură profilactică sau aveţi semnale că anumiţi angajaţi 
ai SRI referă implicarea alături de un partid ? 
 George Maior: Cred că SRI a dovedit că neutralitatea şi independenţa politică 
sunt valori fundamentale ale organizaţiei. O organizaţie care nu ţine seama de 
aceste valori se deprofesionalizează, îşi pierde din capacitatea de a oferi informaţie 
corectă. Avem exemple din istoria de dinainte de 1989, dar chiar şi după Revoluţie, 
când absenţa acestor valori a afectat serios capacitatea serviciului de informaţii. 
 EVZ: Toată lumea respectă aceste valori? 
 George Maior: Noi atragem atenţia pentru că mai ales în an electoral, 
dezbaterea devine mai intensă, mai ales în ceea ce priveşte rolul SRI. Este şi un 
mesaj către sfera exterioară serviciului. 
 EVZ: Adică îi avertizaţi pe politicieni să nu încerce să intre în contact cu ofiţeri 
ai Serviciului Român de informaţii? 
 George Maior: Exact! ?i sper să înţeleagă şi ei acest lucru. Am mai spus că, 
deşi nu cred că trebuie să facă acest lucru, totuşi îl fac. Aceasta este sensul exact al 
declaraţiei mele. 
 EVZ: Factorul politic manifestă un interes mare faţă de SRI? 
 George Maior: Intotdeauna s-a întâmplat aşa în ultimii 22 de ani, pentru că 
aici, la SRI, se găseşte depozitul de informaţii, de cunoaştere al Statului. şi este 
normal să existe acest interes, în condiţiile în care informaţia este privită ca un factor 
de putere. Noi, în schimb, avem deja sistemul imunitar pus la punct astfel încât să 
rezistăm în orice condiţii. 
 'Ratificarea în parlament a extrădării lui Omar Hayssam nu încalcă embargoul 
diplomatic impus Siriei' 
 EVZ: Ce se mai întâmplă cu Omar Hayssam? îl mai aduceţi în România? Mai 
este în Siria? 
 George Maior: Este un demers în curs de desfăşurare. Aşa cum am mai 
spus: nu contează când va veni Omar Hayssam, ci că va veni! 
 EVZ: Dar ratificarea tratatului între România şi Siria este blocată la nivelul 
Parlamentului, Comisia de Politică Externă. Fără el, Omar Hayssam nu va fi adus în 
faţa Justiţiei! 
 George Maior: Aşa este şi este păcat! Nu este vorba de un tratat politic, ci de 
un tratat tehnic, care ar rămâne în vigoare indiferent de evoluţiile politice din Siria. 
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Ratificarea unui asemenea document nu ar fi văzută de partenerii noştri ca o 
încălcare a embargoului diplomatic. 
 EVZ: Blocarea lui la Comisia de Politică Externă pe motive de oportunitate, 
credeţi că este un pretext sau cineva nu înţelege exact situaţia? 
 George Maior: Nu vreau să speculez, dar pur şi simplu ar ajuta mult 
demersurile noastre de extrădare a lui Omar Hayssam, ratificarea acestui tratat." 
 


